

တၢ်ကွၢ်ထွဲမၤကဆိဟံၣ်ဃီတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ကမံးတံၢ်
တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒၢး, ခွဲး-ချး (Cheek-Clark) တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်
လၢဖျၢၣ်အါရံၤ ၂, ၂၀၁၂

တၢ်တူၢ်လိာ်မုၢ်ဒီးတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါလိာ်သး -

မံး(စ)လံးဟီး (Ms. Lea Holt) တူၢ်လိာ်မုၢ်ဒီးစံးဘျူးဘၣ်ပုၤကိးဂၤဒဲးလၢအဖဲထီၣ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အယိလိာ်.တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးကမံးတံၢ် အကရၢဖိတဖၣ်လၢအဖဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်မုၢ်ဝဲ ဘကံၣ်နံယၢၣ် ဘဲၣ်လံး (Virginia Baillif), စုလဘါယၢၣ် ဘျဲ (Sylvia Bland), ရှိ(န)ခီလဝဲ (Shawn Caldwell), ဒုဘုး ဖရးလု (David Fraley), ကွီ(န)ဝုလယၢၣ် (John Williams), က့ၣ် နံတၢ် ဝုလယၢၣ် (Juanita Williams), အကံၣ်လၢၣ် ဝိမး (Angela Womack), ဒိၣ်နဲ ရဲး(ဝ) (Donald Wright), ကျိၣ်အိၣ် (Kyaw Aung), စီၤလိာ်မူ (Saw Lawla Moo) ဒီး ကျိး(က) ကျိး(မ) (George James), တဖၣ်န့ၣ်လိာ်. တကတီၢ်ယိ ထွဲစံၣ် အဲန့ (Tracy Agnew), ခြိးစတီဖၢၣ် ခုရီ (Christopher Chiron) ဒီးပုၤမၤစၢၤပုၤမၤတၢ်ဖိမဲရဲၣ်ခြးဘဲ (Mary Craven) သ့ၣ် တဖၣ်စ့ၢ်ကိးဖဲထီၣ်ဝဲန့ၣ်လိာ်. ပုၤကရၢဖိခဲလၢၣ် ဒီးန့ၣ်ဝဲ လၢယန့ၣ်အါရံၣ် ၅ သီ, ၂၀၁၂ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်လိာ်. လံ (Lea) ဟ့ၣ်လိာ်ဝဲ လံာ်နံၣ်လံာ်လၢအသီတဘျီန့ၣ်လိာ်.

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်- လၢယန့ၣ်အါရံၣ် ၁၉, ၂၀၁၂ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် -

လံးဟီး (Lea Holt) ဟ့ၣ်လိာ် ပုၤနီၣ်တကတီၢ်စုၣ်လၢ လၢယန့ၣ်အါရံၣ် ၁၉, ၂၀၁၂ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်ကွဲးနီၣ် ဒ်သီးပုၤကိးဂၤ ကဖးဘၣ်ဝဲ လၢကတဲသကိးတၢ်အိၣ်န့ၣ်လိာ်. ဝဲတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၢ်အီၤဝဲန့ၣ် က့ၣ် နံတၢ် ဝုလယၢၣ် (Juanita Williams) ဆုၢ်န့ၣ်ဝဲလၢ တၢ်ကတူၢ် လိာ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်ဒီး ရှိ(န)ခီလဝဲ (Shawn Caldwell) ဆိၣ်ထွဲဝဲန့ၣ်လိာ်. ပုၤကိးဂၤဒဲးတူၢ်လိာ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ် တခါအံၤ န့ၣ်လိာ်.

တၢ်ယုပုၤမၤကဆိကွၢ်ထွဲတၢ်အပုၤန့ၣ်တၢ် -

တၢ်ကွၢ်ထွဲမၤကဆိကွၢ်ထွဲတၢ်ဝဲကျိၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် မၤန့ၢ်တၢ်ကွဲးဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဝဲ လၢယန့ၣ်အါရံၣ် ၂၅, ၂၀၁၂ လၢအဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိကိးဂၤလၢ ကတီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်သံကွၢ်လၢ ပုၤန့ၣ်တၢ်ဖိအသီတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လိာ်. တၢ်ဒီးန့ၢ်တၢ်သံကွၢ်ထွဲလွံၢ်ဘီဇီလၢ ပုၤမၤတၢ် ဖိတဖၣ်အဆိၣ်န့ၣ်လိာ်. အကံၣ်လၢၣ် ဝိမး (Angela Womack) ဆုၢ်န့ၣ်ဒီး, ဘၣ်တၢ်အိၣ်ထွဲမၤစၢၤအီၤလၢဒုဘုး ဖရးလု (David Fraley) လၢခြိး(စ)ခုရီ (Chris Chiron) ကတူၢ်လိာ်တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်ဒီး ကွဲးကဒါက့ၢ်အီၤလၢ တၢ်သံကွၢ်လၢပုၤပုၤန့ၣ်လိာ်. ပုၤကိးဂၤဒဲး အၢၣ် လိာ်တူၢ်လိာ်သကိးဝဲလိာ်.

ကမံးတံၢ်ကထံၣ်လိာ်အသးဒီးပုၤပတံထီၣ်တၢ်မၤတဖၣ်လၢမုၢ်နံၣ်လိာ်ဆီသၢသီ - မုၢ်လွံၢ်နံၣ်, ဖျၢၣ်အါရံၣ် ၉, ၂၀၁၂, မုၢ်လွံၢ်နံၣ်, ဖျၢၣ် အါရံၣ် ၁၆, ၂၀၁၂, ဒီးဖျၢၣ်အါရံၣ် ၂၃, ၂၀၁၂, စးထီၣ်လၢ ဂီၤခီ ၈းဝဝ နၣ်ရံၣ် တုၤ ၉းဝဝ နၣ်ရံၣ်န့ၣ်လိာ်. ပကထံၣ်လိာ်ပ သးဝဲ ဂီၤခီ ၈း၃ဝ ဝဲနံၣ်သီတဖၣ်အံၤဒ်သီး ပကဘၣ်ဟဲဘၣ်ဆၢဘၣ်ကတီၢ်ဒီး အိၣ်ကတဲကတီၢ်သးမုၢ်လၢ တၢ်ကကိးထံၣ်လိာ်သးဒီးပုၤ ပတံထီၣ်တၢ်မၤတဖၣ်လၢ တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်ပာ်လိာ်ပာ်စၢၤအီၤလိာ်တၢ်လိာ်ဆဲးန့ၣ်လိာ်.

ဘရဲထံၣ်မၢ်ရူ(လ) (Verita Murrill) လၢ ပုၤဂ့ၢ်ဝိတၢ်မၤဝဲကျိၤန့ၣ် ထံၣ်လိာ်အသးဒီးပုၤလၢ ကမၤစၢၤပုၤလၢ ပကအိၣ်ကတဲကတီၢ်ပ သးလၢပတံထီၣ်လိာ်သကိးသးဒီးပုၤပတံထီၣ်တၢ်မၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လိာ်. အဝဲဟ့ၣ်ပုၤကရၢဖိတဖၣ်ကိးဂၤဒဲးလၢ ပုၤန့ၣ်တၢ်အတၢ်မၤတၢ် ပာ်ဖျါ, တၢ်သမံသမိးအတၢ်ကံၢ်တၢ်စီလၢတၢ်မၤအိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်, ဒီးတၢ်န့ၣ်ကျဲတဖျၢးတၢ်သမံသမိး, လၢဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လိာ်အီၤလၢ တၢ် ဟ့ၣ်တၢ်မၤအတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ထဲသီးတုၤသီးခိၣ်မံးရှၢၣ်န့ၣ်လိာ်. ဘရဲထံၣ် (Verita) ရဲၤပုၤဝဲဘၣ်ယး သဲးတၢ်န့ၣ်ကျဲအဂီၢ်ဒိၣ်တဖၣ်လၢ တၢ် ကဘၣ်လုၤပိာ်မၤထွဲအီၤဝဲ တၢ်သမံသမိးမၤတၢ်သံကွၢ်စံးဆၢအခါဒီးတၢ်ကိးပုၤမၤတၢ်ဖိအခါ, ဒ်သီးကဟးဆုးဝဲဒ်သီးသုတမၤကမၢ်ဘၣ် တၢ်သိၣ်တၢ်သိဘၣ်ယး တၢ်ပဲာ်ဖးနီၤဖးတၢ်သဲးဒီးတၢ်မၤစုၤလိာ်သဲးအတၢ်သိၣ်တၢ်သိတဖၣ်န့ၣ်လိာ်. တၢ်န့ၣ်ကျဲတဖျၢးရဲၤပုၤဝဲ တၢ်သံကွၢ် လၢအဆိၣ်ထီၣ်ဘၣ်ယးပုၤနီၣ်တကတီၢ်အဂ့ၢ် (အဒိ- သးနံၣ်, တၢ်ကဲထံဖိကိာ်ဖိ/တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လိာ်, ပုၤဒီးသန့ၣ်တၢ်, ကလုာ်/ဖံးဘျီလွဲၢ်, တၢ် ဘျီတၢ်ဘါ မ့တမ့ၢ် တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်, တၢ်ကဲမုၢ်ခွါ, မုၢ်ခွါသ့ၣ်ထံးအတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလိာ်) တဖၣ်န့ၣ်လိာ်.

ကမ်းတံင်ကကွါကဒါကွါဝဲ တာ်သံကွါပတြီတဖၣ်လၢ တာ်ကသံကွါပုၤပတံထီၣ်တာ်မၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တာ်ထၢန့ၣ်အါထီၣ်တာ်သံကွါတဖၣ်ဒီးတာ်ဆိတလဲစ့ၢ်ကိးကျိၣ်တနီၤန့ၣ်လီၤ. ခြး(စ)ခူရီ (Chris Chiron) ကတဲဘၣ်ပုၤပတံထီၣ်တာ်အိၣ်ဖျိၣ်သကိးဝံၤအလီၢ်ခံဒီးကအိၣ်ကတဲာ်ကတီၤအသးလၢ မုၢ်လွံၢ်နံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘရဲထၣ် (Verita) ကဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ကဒါကွါ ကမ်းတံင်လၢ တာ်သံကွါတဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တာ်လၢ အဘၣ်ထွဲဒီးတာ်ဖံးတာ်မၤန့ၣ်လီၤ.

ပကထီထီၣ်တာ်သံကွါတဖၣ်အနီၣ်ဂံၢ်ဒီးပျဲကရၢဖိတဖၣ် သံကွါတာ်သံကွါတဘီ, အယိ နကသ့ၣ်ညါနကဘၣ်သံကွါ တာ်သံကွါမနုၤဒီးနကဘၣ်သံကွါအီၤအခါဝဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကသံကွါပုၤပတံထီၣ်တာ်ဖိတဖၣ် တာ်သံကွါတမံၤယီၤန့ၣ်လီၤ.

တာ်ဂ့ၢ်အဂုၤအဂၤတဖၣ် -

မံး(စ)ဟိး (Ms. Holt) ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ တာ်မၤလီၢ်လၢတာ်လိၣ်ဘၣ်အီၤအိၣ်ဝဲ တဆံခံ (၁၂) လီၢ်ဒီးတာ်မၤကရူၢ်ခိၣ်အလီၢ်တ (၁) တီၤန့ၣ်လီၤ. တာ်မၤအလီၢ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဝဲလၢ တာ်မၤကဆိတာ်ဒိတကရူၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တာ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢခံတဘျီ -

တာ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢခံတဘျီန့ၣ်တာ်ကမၤအီၤဝဲ မုၢ်လွံၢ်နံၤ, လါဖုၤတြုၤအါရံၤ ၉, ၂၀၁၂ ဖဲဂီၤခိ ၇:၃၀ ဖဲ ခွဲး-ချး (Cheek-Clark) တာ်ဟ့ၣ်တာ်မၤလိသ့ၣ်ထီၣ် အဒးန့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်လိၣ်ပသးဒီး ပုၤလၢအပတံထီၣ်ပုၤန့ၣ်တာ်အလီၢ်အလၢန့ၣ်လီၤ.